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Gemensamt sammanträde  
Funktionshinderrådet (HKF)  
och Pensionärsrådet (HKP)

2021-09-15

Närvarande
Haninge kommuns  
funktionshinderråd

Annett Haaf, (S), ordförande-  
kommunstyrelsen 
Martin Strömvall, ordförande (KD)-  
kommunstyrelsen  
Birgitta Malm Pettersson (S)  
Nicole Forslund (L) 
Gerd Sandin (S)  
Petri Salonen (C)  
Fernando Pereira (S) 
Sedat Dogru (M)  
Marietta de Pourbaix-Lundin (M)  
Claus Trolle (M) 
Sverre Ekdahl (M) 
Michael Axelsson (M)  
Kjell Brolin (SD)  
Christina Wolmar, SRF

Haninge kommuns  
pensionärsråd

Martin Strömvall, ordförande (KD)-  
kommunstyrelsen 
Mats Mattsson (M) 
Kjell Larsson (M) 
Petri Salonen (C) 
Roja Isaksson (S) 
Eva Karlsson (SD)

Föreningar

Madeleine Palmgren, Föreningen  
Hjärt Lung, vice ordförande  
Stig Sandahl, HRF 
Gudrun Engman NEURO Södertörn 
Mona Mörtling 
Ann-Christine Erlandsson, föreningen 
Hjärt Lung  
Tomas Jonsson 
Christina Wolmar, Synskadades  
riksförbund Södertörn 
Margareta Sutton, SPF 
Birgitta Brynnel, SPF 
Kerstin Eriksson, Muskö  
pensionärsförening 
Pirkko Sinkkonen, Rejpas 
Carina Röjdner, PRO 
Britt-Marie Berggren PRO

Förvaltningar

Siw Lidestål, social- och  
äldreförvaltningen 
Ellinor Cirillo, tornberget 
Johan Lindmark,  
utbildningsförvaltningen 
Maria Backe, Klas Sandberg kultur-  
och fritidsförvaltningen 
Jenny Mårtensson, sekreterare

Ej närvarande

Marina Seinegård (C) HKF  
Cecilia Ludvin (M) HKF 
Tobias Hammarberg (L) HKF  
Roger Gyllenhammar (SD) HKF

Michael Fridebäck (M) HKP 
Lars Lindholm (M) HKP 
Birgitta Danielsson (S) HKP 
Lars Lindholm (M) HKP
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Dagordning

§ 1 Mötet öppnas
Läggs till handlingarna.

§ 2 Tema: Hur kan vi stärka vårt  
samarbete
Kvällens tema härledes av det uppdrag som finns i vår politiska plattform som lyder 
enligt följande:

’’Samarbetet med pensionärsorganisationerna och organisationer för personer med  
funktionsnedsättning ska utvecklas’’. 

Sammanträdet öppnades av föreläsare Susanne Suvanto som gav en inledande inspiration 
om samverkan, inflytande och vad det betyder att företräda och verka som förening i en 
politiskt styrd organisation. Om förväntningar, behov och möjligheter.

Sammanträdet förde dialog där målsättningen är att fortsatt utveckla hur råden kan 
involveras tidigt i de olika beslutsprocesserna.

Vem och vad representerar jag i detta forum?
• Viktigt att diskutera vilket mandat har jag i detta forum? Vad kan jag påverka,  

vad ska jag åstadkomma. Detta kan vi diskutera tillsammans.

• Viktigt att skilja på olika roller om man har flera uppdrag.

• Viktigt att ta sig tid att prata om detta och därför viktigt att avsätta tid för vidare 
dialog.

• HKP ska inte vara ett informationsforum utan vi önskar (SPF) komma in i frågor  
i ett tidigt skede, i ett beredningsskede för att kunna påverka i frågor. 

• Råden är ingen beslutande nämnd- vad kan/kan jag inte påverka?

• Att sitta som föreningsrepresentant i rådet innebär att du är länken mellan föreningen 
och rådet. En del föreningar verkar över flera kommuner som tillexempel neuro som 
har verksamhet i Nynäshamn, Haninge och Tyresö. 

Hur fångar vi in de lokala rösterna som berörs av ett  
aktuellt ämne?
• Det är en utmaning att få ”allas” åsikter. Nationell, regional och på lokal nivå.

• Bekymmer med att få in barn & ungas åsikter inom LSS då det inte finns någon 
representant i HKF. Samtidigt att det är föreningar som representerar hela 
funktions hinderorganisationen och inte bara sin förening. 

• Föreningarna lyfter att det är svårt att få yngre att engagera sig i föreningarna.
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• Siw Lidestål informerar om den relativt nyligen skapade dialoggrupp som består av 
representanter från kommunens olika pensionärsorganisationer. Dialoggrupp är ett 
forum där det bland annat har förts en dialog om de tidigare så kallade framtids-
grupperna och hur det upplevdes att det arbete som utfördes där inte gav något 
konkret. Framtidsgruppen var ett forum för äldre att arbeta med ett bestämt tema/
fråga som förvaltningen önskade synpunkter kring. Deltagare upplevde det dock 
inte givande, varken för de själv så det inte var strukturerat. Men inte heller upplevde 
de att det bidrog med något till äldre i kommunen. Efter förd dialog så har ett nytt 
arbetssätt tagits fram. Referensgrupper har skapats, de anmäler sig sitt intresse för att 
arbeta med specifika frågor som de själva alternativt förvaltningen önskar synpunkter 
om. Respektive referensgrupp har enskilda möten tillsammans med en samman-
kallande tjänsteman som ofta är projektledare i frågan för att föra dialog, inhämta 
synpunkter utifrån ett strukturerat arbetssätt med ett klart syfta och tidplan. 

• Det finns en minoritet av äldre finländare i förhållande till samhället. 

• De grupper som inte är representerade i rådet, de hamnar utanför.

Fortsatt arbete
• Föreningar föreslår ett planeringsmöte för omtag för råden.

• Föreningarna önskar större engagemang av politiker

• Föreningarna vill in tidigare i processerna för att kunna påverka, ha en tidig dialog. 
En process som föreningar skulle vilja vara delaktig i det är i kommunens budgetarbete. 

• EX på ett väl fungerande arbetssätt är då stadsbyggnadsförvaltningen skickar ut 
remisser för att hämta in synpunkter som sedan ligger till grund för beslutsfattande.

• Gå igenom reglementen för att se om det behöver uppdateras. 

• Att de som sitter i rådet läser reglemente för att bli säker i sin roll.

• Önskar teman, inte för många rapporter under sammanträden.

• Bra med dialogmöten.

• Bra att ha något gemensam möte mellan råden.

Susanne tipsar!

Fokusera på det som är bra och fortsätt med det, det som då inte fungerar lika bra 
forslas då ut automatiskt.

Inkom gärna med dina synpunkter och åsikter utifrån diskussionerna under samman-
trädet till jenny.martensson@haninge.se 

mailto:jenny.martensson%40haninge.se?subject=
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Sekreterare 
Jenny Mårtensson, social- och äldreförvaltningenSekreterare

Annett Haaf (S) 
Ordförande HKF 

Martin Strömvall (KD) 
Ordförande HKP 
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